
 

Protokół Nr XII/11 

Sesji Rady Gminy Łomża 

odbytej w dniu 30 listopada 2011 r. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: Posiedzenie odbywało się w sali konferencyjnej w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Łomża przy ul. Marii Skłodowskiej Curie 1a, pod 

przewodnictwem Pani Barbary Cychol – Przewodniczącej Rady Gminy. Posiedzenie 

rozpoczęło się o godz. 10:00, zakończyło o godz.14:30.  

W sesji udział wzięło 15 radnych, na ogólną liczbę 15 tj. 100 %  

(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do oryginału protokołu).  

 

Goście:  

1. Jacek Albin Nowakowski – Wójt Gminy,  

2. Barbara Sobczyńska – Wanke – Sekretarz Gminy,  

3. Zofia Brokowska – Skarbnik Gminy,  

4. Tomasz Walczuk – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska,  

5. Krystyna Lipińska – inspektor, 

6. Antoni Szepietowski – inspektor, 

7. Wiesława Masłowska – Radna Powiatu Łomżyńskiego 

8. Henryk Krajewski – Radny Powiatu Łomżyńskiego,  

9. Katarzyna Sierzputowska – inspektor, 

10. Anna Wojdyła – inspektor. 

(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu)  

 

Sołtysi – 23 osób  

(zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu)  

 

Przebieg sesji:  
Przewodnicząca Rady Gminy Łomża dokonała otwarcia XII sesji i powitała radnych oraz 

zaproszonych gości. Następnie na podstawie listy obecności poinformowała, że w obradach 

sesyjnych uczestniczy 15 radnych. Tym samym stwierdziła, że jest to wystarczająca liczba do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Przypomniała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym uchwały zapadają zwykłą większością 

głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad XII sesji Rady Gminy Łomża został 

radnym doręczony wraz z materiałami będącymi przedmiotem obrad w terminie ustawowym. 

Zapytała czy są do niego uwagi lub propozycje zmian. Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych.  

W oparciu o wyniki głosowań porządek obrad XII sesji Rady Gminy Łomża przedstawia się 

następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy pomiędzy sesjami. 



6.  Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na XI sesji Rady Gminy. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

przebiegu linii elektroenergetycznej 400 kV Narew – Ostrołęka (docelowo 2x400 kV 

Łomża – Ostrołęka) na terenie Gminy Łomża, 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu położonego w południowo – zachodniej części gminy Łomża, z przeznaczeniem 

pod lokalizację farm wiatrowych, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łomża, 

d) przekazania samorządowej instytucji kultury nakładów inwestycyjnych, 

e) zmian w budżecie na 2011 rok, 

f) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2012 rok, 

g) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok, 

h) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych, 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, 

j) uchwalenia Programu Współpracy Gminy Łomża z Organizacjami Pozarządowymi i 

innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2012 rok.        

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski. 

10.  Zamknięcie obrad. 

 

Do punktu 3: 

 

Do przedstawionego protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Łomża odbytej dnia 20 

października 2011 r. nie wniesiono uwag. W głosowaniu jawnym nad przyjęciem protokołu 

udział wzięło 15 radnych. Za przyjęciem głosowało 15 radnych. Protokół przyjęto 

jednogłośnie.  

 

Do punktu 4:  

 

Radny Chojnowski złożył wniosek, z uwagi na sytuację finansową gminy o obniżenie diety 

radnego o 100 zł oraz poinformował, że sołtys Pawelczyk zwrócił się z wnioskiem o naprawę 

dachu w remizie, gdzie zostały zerwane blachy podczas ostatnich silnych wiatrów oraz zalało 

wodą remizę. Postulował, aby sprawdzić stan remizy. 

 

Radna Jałowiecka  złożyła wniosek o podjęcie kroków w celu naprawy uszkodzonej siatki 

przy boisku w Giełczynie, trzeba zabezpieczyć materiał. (6m ) Boisko ogrodzono w zeszłym 

roku.  

 

Radny Nieciecki zwrócił uwagę na stan ulicy Łąkowej, gdzie przy ulewach wyrwany został 

solidny rów oraz wnioskował, żeby usunąć karpy, uznając że teraz jest dobry okres, aby to 

wykonać i mieć gotowe na wiosnę. Zgłosił, że lampa na ulicy Działkowej, świeci w różnych 

porach. Wnioskował o wprowadzenie zmian w ustawieniu oświetlenia ulicznego, uznając że 



światło świeci kiedy jest już bardzo jasno bez potrzeby, również w nocy można byłoby 

według radnego wcześniej wyłączać. Wnioskował również o wprowadzenie funduszu 

sołeckiego. 

 

Radna Ostrowska zwróciła uwagę na działanie oświetlenia w Milewie, Wyrzykach, 

Puchałach, gdzie część świeci lamp część nie. 

 

Do punktu 5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swej działalności w okresie międzysesyjnym. 

Poinformował o podjętych zarządzeniach, inwestycjach, uczestnictwie w szkoleniach oraz 

bieżącej pracy urzędu. Uwag do sprawozdania nie wniesiono.  

/sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/  

Do punktu 6:  
Wójt Gminy przedstawił informację o realizacji uchwał. /Sprawozdanie stanowi załącznik nr 

2 do protokołu/.  

Sprawozdanie radni przyjęli bez zastrzeżeń.  

Do punktu 7.a:  

Przewodnicząca Rady przypomniała, że projekt był pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu 

komisji. Założenia przystąpienia do planu zostały radnym przedstawione. Przytoczyła 

również w całości wniosek Państwa małż. Grzymała i Rucińskich, którzy po raz kolejny 

sprzeciwiają się przebiegowi linii  (obszar wsi Andrzejki). Przedmiotowo radni ustosunkują 

się do wniosku przy uchwalaniu studium i planu miejscowego tego obszaru. Zasadniczo 

trzeba będzie ocenić interes jednostkowy i interes gminy. Przedsięwzięcie jest inwestycją celu 

publicznego o znaczeniu ponadlokalnym związanym bezpośrednio z budowa strategicznego 

dla Unii Europejskiej połączenia systemów elektroenergetycznych Polski i Litwy w ramach 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. Z uwagi na zawarte porozumienia z 

inwestorem ewentualne odszkodowania w związku z uzasadnionymi roszczeniami właścicieli 

zapłaci PSE Operator S.A. Projekt uzasadniał w imieniu wójta Kierownik Walczuk. Uwag nie 

zgłoszono. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XII/57/2011 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego przebiegu linii elektroenergetycznej 400 kV Narew – 

Ostrołęka (docelowo 2x400 kV Łomża – Ostrołęka) na terenie Gminy Łomża, 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Do punktu 7.b: 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że projekt był pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu 

komisji. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/58/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w południowo – zachodniej części 

gminy Łomża, z przeznaczeniem pod lokalizację farm wiatrowych, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 



Do punktu 7.c: 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że projekt był pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu 

komisji. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XII/59/11 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łomża, 

                                                            stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

Do punktu 7.d: 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że projekt był przedstawiany na posiedzeniu komisji.  

Po otwarciu dyskusji radni zdawali pytania do inicjatora projektu  Pani Wiesławy Kłosińskiej. 

Wątpliwości dotyczyły głównie kosztów późniejszego utrzymania budynku, wzrostu 

zatrudnienia, potrzeb Szkoły Podstawowej w Podgórzu, realizacji projektu, jego trwałości, 

konieczności spełnienia certyfikatu plus. Radny Nieciecki wnioskował o złożenie 

zapewnienia, że ta inwestycja przyniesie pożytek gminie. Według Dyrektor pieniądze będą 

przelane już przy podpisaniu umowy. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 1, przy 2 głosach 

wstrzymujących. Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała Nr XII/61/11 w sprawie przekazania samorządowej instytucji kultury 

nakładów inwestycyjnych, 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

Salę obrad opuściła radna Jałowiecka. 

Do punktu 7.e: 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zwiększono plan dochodów budżetowych o 

wpływy z podatku od nieruchomości, środków transportowych oraz podatku dochodowego od 

osób fizycznych. Plan wydatków zwiększono o koszty bieżącego utrzymanie dróg gminnych 

oraz udzielenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w Pniewie. Zmniejszono plan 

wydatków o kwotę 42 800 zł przeznaczoną na opracowanie dokumentacji projektowo 

kosztorysowej na budowę hali sportowej dla gimnazjum. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 14 radnych. Za głosowało 13 radnych przy jednym głosie 

wstrzymującym. Uchwała została podjęta większością głosów. 

 

Uchwała Nr XII/62/11 w sprawie zmian w budżecie na 2011 rok 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Radna Jałowiecka wróciła na salę obrad. 

 

Do punktu 7.f:  
 

Projekt uchwały omówiony został na posiedzeniu wspólnym. Uzasadnienie projektu 

przedstawiła Skarbnik Gminy, zwróciła uwagę na zmniejszane subwencje i konieczność 

finansowania przez gminę zadań zleconych, skutki udzielonych ulg i zwolnień. Wniosek 



Wójta dotyczy obniżenia średniej ceny skupu żyta do kwoty 65 złotych. Radni rozpoczęli 

dyskusję. Radny Chojnowski wnioskował o powrót do kwoty zeszłorocznej. Radny Kuzia 

wnioskował za niskim podatkiem rolnym. Radny Kłys i Nieciecki uznali ze wysokie podatki 

są potrzebne na inwestycje. Radny Jastrzębski zwrócił uwagę, że rolnicy są zwolnieni z 

podatku od nieruchomości a „nierolnicy” płacą wysokie podatki. Sytuacja w gminach 

ościennych też jest trudna. Wójt uzasadnił, że podatki wracają na wieś przez odśnieżanie i 

inne inwestycje. W dyskusji udział wzięli sołtysi.  

Do głosowania jawnego przedstawione zostały następujące stawki 65 zł, 60 zł  i 55 zł. 

 

1) 65 zł – 4 radnych za , 10 przeciw, 1 wstrzymujący się 

2) 60 zł – 11 za, 2, przeciw, 2 wstrzymujące 

3) Głosowanie bezprzedmiotowe z uwagi na poparcie kwoty 60 zł 

 

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do 

głosowania. W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. Za głosowało 13 radnych, 2 

przeciw. Uchwała została podjęta większością głosów. 

  

Uchwała Nr XII/63/11 

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2012 r. 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Do punktu 7.g:  
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na poprzedzającym sesję 

posiedzeniu wspólnym komisji. Wójt poinformował, że przedstawione stawki są niższe niż w 

mieście Łomża, żeby zachęcać do inwestowania na terenie gminy, zaproponowano rozsądny 

wzrost. Kuzia z propozycją, aby podwyższyć ten podatek. Radny Kłys zwrócił uwagę na 

roszczeniową postawę mieszkańców, nierówność między wsiami i to że podatki są potrzebne 

na inwestycje. Chojnowski uznał, że można obniżyć wydatki budżetu gminy. Radny 

Nieciecki zaproponował, aby podatki obniżyć. Uzyskał również odpowiedź, że za hale 

namiotowe nie jest płacony podatek od nieruchomości, będą wszczęte kontrole dotyczące 

składania informacji i deklaracji podatkowych. Radny Chiliński zwrócił uwagę na typowo 

rolniczy charakter gminy. Radna Jałowiecka uznała że jest dużo inwestycji do wykonania i 

nie można proponować niskich podatków. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. „Za” głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XII/64/11 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok. 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

Do punktu 7.h:  
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na poprzedzającym sesję 

posiedzeniu wspólnym komisji. Dodatkowych uwag nie wniesiono.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. „Za” głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

Uchwała Nr XII/65/11 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2012 rok. 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu 6 

 

 



 

Do punktu 7.i:  
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na poprzedzającym sesję 

posiedzeniu wspólnym komisji. Zaproponowano liczbę 25 punktów sprzedaży alkoholu. 

Przedstawiono negatywną opinię Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. „Za” głosowało 14 radnych, 1 przeciw. Uchwała została 

podjęta większością głosów.  

Uchwała Nr XII/66/11 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży, 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu 6. 

 

Zarządzono przerwę. 

 

Po przerwie wznowiono obrady 

 

Do punktu 7.j:  
Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany na poprzedzającym sesję 

posiedzeniu wspólnym komisji. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jawnym udział wzięło 15 radnych. „Za” głosowało 14 radnych, 1 przeciw. Uchwała została 

podjęta większością głosów.  

 

 

Do punktu 8 
Sprawa ustalania diet należy do Rady.  

Ściana płotu w Giełczynie będzie zabezpieczona, żeby materiał się nie zmarnował. 

Ulica Łąkowa, żeby usunąć karpy trzeba zlecić większe zadanie bo jest wykonany projekt. Na 

razie droga jest przejezdna.  

W sprawie oświetlenia ustalone zostanie z wykonawcą, żeby ustawić zegary od 17 do 6, 

natomiast wyłączanie od 24 do 4 albo od 24 do 5. Wójt wnioskował aby gdzie jest awaria 

radni zgłaszali na bieżąco do Urzędu Gminy lub bezpośrednio do wykonawcy. 

Fundusz sołecki zostanie podjęty w terminie ustawowym, to jest do końca marca. 

 

Do punktu 9 
W tym punkcie głos zabrała radna Rady Powiatu Wiesława Masłowska Poinformowała o 

wynikach pracy komisji objazdowej dotyczącej dróg powiatowych. Część prac zostanie 

wykonana, część odroczona ze względu na brak środków. Jako przewodnicząca Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu Łomżyńskiego omówiła plany powiatu, prace nad 

budżetem na rok 2012 i planami inwestycyjnymi trwają. Radni zgłosili szereg problemów 

dotyczących głównie dróg. Radny Nieciecki wnioskował o wstawienie się o autobus w 

weekendy w Kupiskach. Radna Masłowska zwróciła uwagę na problem dojazdu dzieci z 

różnych miejscowości na dodatkowe zajęcia. Zgłosiła potrzebę zakupu busa.  

Podjęła również temat jakości kształcenia i działania Gimnazjum. Zachęcała radnych, aby 

promowali i wspierali szkołę Jest to szkoła największa na terenie gminy, Problem jest w 

Kupiskach gdzie grupa uczniów w tylko 50 % przyszła do gimnazjum. Radni uznali, że każdy 

rodzic ma prawo wybrać szkołę kierując się własnymi opiniami. Radny Zacharczyk pochwalił 

poziom szkoły i podkreślił zauważalną mniejsza ilość problemów wychowawczych.  



Radni wnioskowali o obecność dyrektora na sesjach, i informowanie radnych o działaniach 

szkoły i powiatu. Radny Kłys wnioskował o prowadzenie pozytywnej kampanii promocyjnej 

placówki, mówienie o sukcesach szkoły. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy w tym punkcie podsumowała roczna pracę Rady Gminy VI 

kadencji. 

 

Wójt przedstawił wnioski mieszkańców, które będą rozpatrywane przez radę w najbliższym 

czasie. Pierwsza sprawa dotyczy odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego /wniosek Zdzisława Bednarczyka/. 

Wniosek kolejny dotyczącył sprawy Pani Boguskiej o zmianę planu w miejscowości Siemień 

Rowy, który wcześniej został rozpatrzony negatywnie. Wnioskodawczyni kolejny raz złożyła 

podobne podanie. 

Kolejna sprawa dotyczyła  wniosku Pana Tomasz Szczepkowskiego o udzielenie bonifikaty 

stanowiącej 90 % wartości opłaty z tytułu przekształcenia użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

Radny Nieciecki wnioskował o oznaczenie ulic od strony północnej oraz zwrócił uwagę, że 

przystanek na ulicy Stawowej jest nie po tej stronie co trzeba, co jest niebezpieczne. 

 

Do punktu 11:  
Przewodnicząca zamknęła obrady XII sesji Rady Gminy Łomża o godz. 14.30.  

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokolant –                                                                            Przewodniczący Rady  

 

                                                                                                      Barbara Cychol  

 

 

 

 

Łomża, 30 listopada 2011 r. 


